


BuCureȘti
ANB, CNB, 

Ședința Sf. Sinod

zidirea lăcașurilor sfinte și a Bisericii
din sufletele oamenilor

În zilele de 19, 20 și 21 
februarie 2019 s-au 

întrunit pe rând sub președinția
Patriarhului Daniel: Consiliul

Național Bisericesc, Adunarea
Națională Bisericească și 
Sfântul Sinod al Bisericii 

Ortodoxe Române.
În plenurile CNB și ANB fost

prezentate rapoartele de 
activitate pentru anul trecut și

s-au făcut propuneri pentru
anul în curs, iar în prima

ședință a Sfântului Sinod din
2019, pe lângă aceste aspecte,

s-a discutat și despre situația
bisericească din Ucraina.

Din bilanțul prezentat în februarie a reieșit faptul că 
Biserica Ortodoxă Română a investit în 2018 peste 114
milioane de lei în activități social-filantropice.
Totodată, au fost evidențiate evenimentele cu valoare de
simbol ce au avut loc în Anul Centenar, care au culminat
cu evenimentul sfințirii Altarului Catedralei Naționale.
„Ne ocupăm nu numai de zidirea de lăcașuri sfinte,
ci și de zidirea duhovnicească a Bisericii din sufletele
oamenilor, prin educație, prin sfințire, prin slujire
liturgică și în mod deosebit prin opera social-
filantropică”, a subliniat Patriarhul României.
Despre Catedrală, Preafericirea Sa a spus că a fost din
partea Bisericii „un simbol de cinstire deosebită a Cente-
narului Marii Uniri din 1918”.
„Catedrala Națională reprezintă spiritualitatea
românească și unește simbolic iubirea față de Dum-
nezeu a poporului român cu recunoștința datorată
eroilor neamului și înaintașilor”.

Află mai multe despre activitățile Bisericii Ortodoxe
Române în anul 2018 în raportul-sinteză intitulat

„Catedrală Naţională şi lucrare socială”. Ü
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Sfântul Sinod a subliniat faptul
că timp de aproape 30 ani nu a
fost rezolvată problema schis-
mei din Ucraina și nici nu s-a
făcut apel la o mediere pan-

ortodoxă, așa cum s-a procedat
în cazul schismei din Bulgaria.
Constatându-se acest impas în
rezolvarea situației, Patriarhia
Ecumenică a acordat Tomosul

de autocefalie ierarhilor, 
clericilor și credincioșilor care

se aflau în schismă cu Biserica
Ortodoxă Rusă și cu întreaga

Ortodoxie, însă acest tomos a
fost acceptat doar de către

ortodocșii ucraineni care nu se
aflau în comuniune cu 

Patriarhia Moscovei.

https://basilica.ro/catedrala-nationala-si-lucrare-sociala-sinteza-activitatilor-bisericii-ortodoxe-romane-in-anul-2018/
https://basilica.ro/catedrala-nationala-si-lucrare-sociala-sinteza-activitatilor-bisericii-ortodoxe-romane-in-anul-2018/
https://basilica.ro/patriarhul-romaniei-la-anb-ne-ocupam-de-zidirea-lacasurilor-sfinte-si-a-bisericii-din-sufletele-oamenilor/
https://basilica.ro/membrii-consiliului-national-bisericesc-s-au-intrunit-in-sedinta-anuala-la-resedinta-patriarhala/


Privitor la această
situație bisericească
tensionată din Ucraina,
Sfântul Sinod al Bis-
ericii Ortodoxe Române
reiterează punctul de
vedere exprimat ante-
rior în cadrul ședințelor
sale din 24 mai 2018 și
din 25 octombrie 2018.
S-a recomandat atunci
ca Patriarhia Ecume-
nică şi Patriarhia Mos-
covei să identifice, prin
dialog, o soluție a difer-
endului bisericesc am-
intit, prin păstrarea
unității de credință, 
respectarea libertății administrativ-pastorale
a clerului şi credincioșilor din această țară (in-
clusiv dreptul la autocefalie) și restabilirea
comuniunii euharistice.
În caz de nereușită a dialogului bilateral, este
necesară convocarea unei sinaxe a tuturor
întâistătătorilor Bisericilor Ortodoxe pentru
rezolvarea problemei existente.

Pentru o decizie concretă şi corectă a Sfântu-
lui Sinod al Bisericii Ortodoxe Române, la o
viitoare ședință a Sfântului Sinod se va ține
seama cu prioritate de faptul că în Ucraina
există 127 de parohii ortodoxe românești, în
special în zona Bucovinei de Nord, aflate în
jurisdicția Bisericii Ortodoxe din Ucraina – 
Patriarhia Moscovei.

Este necesară o consultare reală a acestor
rtodocși români, care sunt preocupați 
de păstrarea identității lor etnice şi lingvis-
tice.
În acest sens, este necesară obținerea de
garanții scrise din partea autorităților
bisericești şi ale statului ucrainean că identi-
tatea etnică şi lingvistică a românilor va fi 

respectată, precum şi că acești ortodocși
români vor avea posibilitatea de a se orga-
niza într-un Vicariat Ortodox Român şi a 
cultiva legături spirituale cu Patriarhia
Română, spre a fi sprijiniți prin trimiterea de
cărți de cult şi de teologie în limba lor
maternă, adică limba română.
S-a menționat faptul că, în România,
funcționează deja un Vicariat Ortodox
Ucrainean, începând cu anul 1990.
De asemenea, Patriarhia Română va solicita
Patriarhiei Ecumenice o lămurire privind
soluționarea problemei ierarhilor şi preoților
necanonici din Occident, care 
au aparținut fostului „Patriarhat al 
Kievului”. Ü

Sf. SiNod va ține seama cu prioritate de faptul că în ucraina
există 127 de parohii ortodoxe românești
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În caz de nereușită a dialogului bilateral, 
este necesară convocarea unei sinaxe a tuturor întâistătătorilor 

Bisericilor Ortodoxe pentru rezolvarea problemei existente.
”

https://basilica.ro/noi-hotarari-ale-sfantului-sinod-al-bisericii-ortodoxe-romane-februarie-2019/#content


fiLmUL scRUm: PLanUL 
UnUi ReGizoR PentRU 
a sPRijini aşezăminteLe 
de La vaLea PLoPULUi

Regizorul Andrei Negoiţă Zagorodnâi
propune o modalitate inedită de a
sprijini aşezămintele sociale de la
Valea Plopului şi Valea Screzii: un
film documentar care să ruleze în
cinematografele din SUA, Canada şi
Europa, urmând ca 25% din încasări
să fie redirecţionate către beneficiarii
celor două aşezăminte.
„SCRUM nu este un film şi atât”,
spune Andrei Negoiţă Zagorodnâi,
evidenţiind faptul că va fi un lungme-
traj „despre oameni care au schimbat
vieţi şi – foarte important – un film
care va schimba vieţi. Un film despre
modele, despre lupta până la capăt”.

©
 S

C
R
U

M

scRUm nu este un
film şi atât.

”
Regizorul prezintă lungmetrajul drept un „film despre
copii care trebuia sa fie avortaţi, ajunşi abandonați sau
orfani, despre mame mult prea tinere, despre familii
risipite, despre drama socială a României și despre doi
campioni: un sportiv ridicat din pulbere, care și-a
depășit cu mult condiția, și îngerul care le-a oferit o
șansă celor ca el”.
Inspirat din realitate, SCRUM „trage vălul de pe fața
unor vieți extraordinare”.  Ü

10 februarie 2019 | La finalul slujbei 
duminicale din Catedrala Mitropolitană,
Înaltpreasfinţitul Părinte Ioan al Banatului a
invitat o mamă cu patru copii, aflată într-o
situaţie financiară precară, să ia masa cu el la
Mitropolie.
Ierarhul a fost impresionat de povestea ei de
viaţă şi s-a oferit să îi întindă o mână de aju-
tor.
„Când am intrat în biserică astăzi m-am întâl-
nit cu această soră, care nu a strigat în urma
mea să o ajut, dar a strigat necazul ei către

mine. Are patru copii, a stat pe unde a
putut pe aici şi acum vrea să se
întoarcă acasă”, a spus ierarhul în cu-

vântul de la finalul liturghiei oficiate duminică,
10 februarie, în Catedrala din Timişoara.
După ce a aflat că femeia nu a mai mâncat o
masă caldă de două săptămâni, ierarhul a 
invitat-o să mănânce la mitropolie şi a chemat
o monahie de la Centrul eparhial căreia i-a
dat-o în grijă. Ü

Gest emoţionant: 
mitRoPoLitUL ioan a invitat
o femeie nevoiaşă să ia
masa îmPReUnă cU eL
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https://basilica.ro/gest-emotionant-inaltpreasfintitul-parinte-ioan-a-invitat-o-femeie-nevoiasa-sa-ia-masa-impreuna-cu-el/
https://basilica.ro/planul-ambitios-al-unui-regizor-pentru-a-sprijini-asezamintele-de-la-valea-plopului-filmul-scrum/


donațiiLe voLUntaRiLoR de
La PaRacLisUL cmn cătRe
sPitaLe în feBRUaRie 2019

Voluntarii de la Paraclisul Catedralei
Naționale (CMN) au făcut în decursul lunii
februarie mai multe donații către două
unități medicale.
Spitalul Victor Babes din Bucuresti
Un aparat nou pentru verificarea funcțiilor
vitale a fost donat joi, 28 februarie 2019,
de voluntarii de la Paraclisul CMN pentru
Secția 2 de boli infecțioase copii a Spitalului
„Victor Babeș” din București.Monitorul pen-
tru funcții vitale a costat 1.000 euro.
Voluntarii au donat aceleiași secții un
aparat EKG în valoare de 1500 Euro și vor
face în curând o nouă donație constând
într-un pulsoximetru. Până în prezent,
donațiile făcute de voluntarii CMN către
Spitalul „Victor Babeș” se ridică la 
valoarea de 5.500 euro. Ü
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Spitalul Mavromati din Botosani
O altă donație de câteva zeci de mii de euro a
fost făcută în februarie de voluntarii Paraclisului
CMN către Spitalul Județean de Urgență
„Mavromati” din Botoșani. 
Ei au oferit spitalului un ecograf de ultimă
generație, dar și 15 aparate de aerosoli și 4
frigidere pentru saloanele pacienților. Ü

Biserica Ortodoxă Română se îngrijește ca
persoanele cu deficiențe de auz să aibă
spații de rugăciune adecvate necesităților
lor, dar și centre sociale în care aceștia 
să-și desfășoare activitățile educative, 
sociale și culturale.
Un astfel de centru urmează să fie construit
de Arhiepiscopia Bucureștilor pentru copiii
deficienți de auz din Capitală.
„Centrul de zi pentru copii cu deficiențe de
auz” al Arhiepiscopiei Bucureștilor se află în
prezent la stadiul obținerii avizelor pentru
autorizația de construcție.
De asemenea, centrul are în vedere şi orga-
nizarea unui after school. Inițiativa va fi de
un real folos în condiţiile în care în ultimii
cinci ani niciun tânăr hipoacuzic din
Bucureşti sau Ilfov nu a promovat examenul
de bacalaureat. În prezent, în Capitală
există patru şcoli unde învață 490 de copii
hipoacuzici.
Comunitatea surzilor din Bucureşti a fost
înfiinţată în anul 1999, slujbele în limbaj
mimico-gestual fiind oficiate într-o sală din
cadrul Mănăstirii Radu Vodă. 

ce face BiseRica PentRU 
PeRsoaneLe cU deficiențe
de aUz
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O perioadă comunitatea hipoacuzică din
Capitală a participat la cultul divin public în Bis-
erica „Sfântul Elefterie”-Vechi și în Biserica
„Scaune”. Preoții slujitori ai Comunității Orto-
doxe a Surzilor din București, Pr. Bucur Eugen
și Pr. Ilie Mirel, sunt interpreți autorizați în lim-
baj mimico-gestual.
În prezent, Biserica „Sf. Vineri-Pajura” este
lăcașul de cult în care se roagă credincioșii cu
deficiențe de auz din Capitală.
Ocrotitorul persoanelor hipoacuzice este Sfântul
Ierarh Meletie. 
Citește mai departe pe site despre comunitățile
hipoacuzicilor din: Alba Iulia, Timișoara,
Sibiu, Buzău, Bacău. Ü

https://basilica.ro/ce-face-biserica-pentru-persoanele-cu-deficiente-de-auz/
https://basilica.ro/voluntarii-paraclisului-cmn-au-facut-o-donatie-spitalului-judetean-de-urgenta-din-botosani/
https://basilica.ro/voluntarii-paraclisului-cmn-au-facut-o-noua-donatie-spitalului-victor-babes/


Ce SpuNe uN preot 
BulgAr deSpre BuNiCul
doBri doBrev

”
Contactat de echipa Basilica.ro, Părintele
bulgar Kiril Sinev a relatat cum a fost per-
ceput în ţara natală Bunicul Dobri Dobrev,
supranumit „Cerșetorul pentru Hristos”,
trecut la Domnul în urmă cu un an.
Părintele Kiril Sinev de la Biserica bulgară
„Înălţarea Domnului” din Ruse a evidenţiat
de la început că însuşi numele de Dobri (în
traducere dobăr înseamnă bun) vorbește
despre bunătatea lui şi a prezentat apoi
cum a rămas în memoria conaţionalilor
săi.
„Locuitorii din Sofia îl țin minte pe moș
Dobri stând în pridvorul Catedralei Patri-
arhale Sfântul Alexandru Nevski, îmbrăcat
în haine de țăran, ținând o lumânare
aprinsă și un pahar din plastic, 

Ceea ce a făcut el nu
a fost cerșire, ci

milostenie.

Banii strânși îi 
considera ai lui

dumnezeu, ei sunt
un foc.

închinându-se fiecărui om care intră să se
roage”.
„În viața lui a strâns în jur de 80 000 leva
pe care i-a dăruit unor biserici și
mănăstiri”. A dăruit suma de 35 700 leva
pentru Catedrala Patriarhală Sfântul
Alexandru Nevski din Sofia, cea mai mare
donație făcută de o persoană fizică în 
istoria acestei catedrale.
Preotul slujitor la Ruse a mai relatat că în
momentul în care Dobri Dobrev a fost în-
trebat de un jurnalist dacă din banii
strânşi păstrează ceva şi pentru el, Bunicul
a răspuns: „Pentru mine nu las nimic. Eu
am pensie și Dumnezeu îmi dă pâine”.

„Ceea ce a făcut el nu a fost o
cerșire, ci milostenie”, a mai spus
pPărintele Kiril Sinev. 
Citește articolul integral pe site Ü

© Kiril Sinev

https://basilica.ro/ce-spune-un-preot-bulgar-despre-bunicul-dobri-dobrev/


Catedrala Sf. Alexandru Nevsky
din Sofia va intra într-un
amplu proces de restaurare Ü

Patriarhul Alexandriei a luat
masa cu orfanii din Dolisie Ü

Olimpiada de Religie pentru
elevii români din America a
ajuns la a zecea ediţie Ü

Patriarhia Ecumenică insti-
tuie sărbătoarea Soborul
Sfinților Militari Ü

Institutul de Studii 
Superioare în Teologie
Ortodoxă de la Chambesy are
un nou rector Ü

Mitropolitul Iosif a sfinţit
biserica din Trappes Ü

Mitropolitul de Corfu: Suntem
arătați cu degetul dacă
spunem că suntem ortodocși Ü

Pe scurt:
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https://basilica.ro/mitropolitul-de-corfu-suntem-aratati-cu-degetul-daca-spunem-ca-suntem-ortodocsi-si-ca-ne-iubim-patria/
https://basilica.ro/mitropolitul-iosif-a-sfintit-biserica-din-trappes/
https://basilica.ro/institutul-de-studii-superioare-in-teologie-ortodoxa-de-la-chambesy-are-un-nou-rector/
https://basilica.ro/patriarhia-ecumenica-instituie-sarbatoarea-soborul-sfintilor-militari/
https://basilica.ro/olimpiada-de-religie-pentru-elevii-romani-din-america-a-ajuns-la-a-zecea-editie/
https://basilica.ro/patriarhul-alexandriei-a-luat-masa-cu-orfanii-din-dolisie/
https://basilica.ro/catedrala-sf-alexandru-nevsky-din-sofia-va-intra-intr-un-amplu-proces-de-restaurare/


„A fi pro-viață înseamnă a fi 
pro-dragoste” 

Studenții pentru viață
din București sunt în
pline pregătiri pentru
Marșul ce va avea loc pe
23 martie 2019 în
Capitală și simultan în
alte 500 orașe din
România și Republica
Moldova.
Asociația „Studenți pen-
tru Viață” (SPV) are un
nou președinte din iunie
2018: Eliza Maria
Cloțea, studentă în anul
5 la Medicină Generală.
Eliza a mărturisit că are
„o muncă grea”, mai
ales în ceea ce privește
„obstacolul
mentalităților”.
Scopul pe care îl urmărește ca președinte al SPV este acela de a transmite esența mesajului
pro-viață: „A fi pro-viață înseamnă a fi pro-dragoste, pro-femeie și pro-copil și înseamnă să
oferi sprijin celor care au nevoie”.
Eliza Cloțea este convinsă că „prin voință și dragoste se poate construi o lume pentru viață”.
Președintele SPV spune că prin participarea la Marșul pentru viață „arătăm că am înțeles ce
înseamnă dragostea, compasiunea, omenia și că sute de ani de dezvoltare științifică și
economică nu au alungat din noi aceste valori fundamentale, ci ne-au oferit mai multe dovezi
pentru a înfăptui ceea ce este natural și firesc: să ocrotim fiecare viață, în orice moment și
loc al existenței sale”.
Basilica.ro: Eliza, în ce constă partea
cea mai dificilă a activității tale și pe
ce/cine contezi atunci când îți este cel
mai greu?
E.C. Cred că cele mai dificile momente sunt
cele în care ne lovim de obstacolul
mentalităților, în sensul că întâlnim persoane
care se îndoiesc de necesitatea unei culturi
pro-viață și aduc în discuție argumentul
legalității: De ce să ajutăm o femeie să
păstreze copilul, dacă avortul este legal?
Uneori este mai greu să explici unei per-
soane că ceea ce este legal nu este neapărat
și moral sau bine, sau faptul că de cele mai
multe ori avortul nici nu este alegerea fe-
meii, ci o constrângere ce se pune asupra ei.
Femeile în criză de sarcină ajung ,,să aleagă

avortul” din cauza presiunilor celor
din jur, a partenerului sau a soțului,
a familiei, a rudelor. Este nevoie să

explicăm aceste lucuri, pe care mulți nu le
cunosc, nu le-au auzit niciodată, deoarece,
altfel, esența mesajului pro-viață nu este
înțeleasă: A fi pro-viață înseamnă a fi pro-
dragoste, pro-femeie și pro-copil și
înseamnă să oferi sprijin celor care au
nevoie.
Mă bucur și sunt foarte recunoscătoare că o
am lângă mine atunci când e nevoie pe cea
care a fost președintă a SPV înainte, care de
fapt a și înființat asociația, Alexandra
Nadane, dar și pe colegii mai mari. Și pentru
a le cere un sfat atunci când experiența mea
nu este suficientă pentru a găsi rezolvarea
cea mai bună a unei probleme, și pentru
când am nevoie de o încurajare.
Un rol extraordinar îl joacă toți cei care se
implică activ în mișcarea pro-viață,voluntarii
noștri dragi de la Studenți pentru viață, dar
și oricine se oferă la un moment dat să 
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se implice în acest domeniu.
Basilica.ro: Cum se împacă medicina cu
voluntariatul în viața ta? Dar în mod
special cu voluntariatul pentru viață?
E.C. Se împacă foarte bine. Consider că
orice student, chiar și unul la medicină, dacă
este sincer cu el însuși și încearcă să facă un
pic de ordine în programul său, recunoaște
și descoperă faptul că există timp pentru
voluntariat. Iar voluntariatul pentru viață
este unul cu mare folos, atât personal, cât și
pentru societate.
Din punctul meu de vedere, ca studentă la
medicină, nu cred că există alt loc mai
potrivit pentru a face voluntariat cu folos.
Noi, studenții la medicină și viitorii medici,
suntem cei mai aproape de viață și știm cât
de prețioasă este, în fiecare moment și loc
al existenței sale.
”Înainte ca mămica să știe că este
însărcinată, bebelușul ei face o
sumedenie de lucruri uluitoare.
Știința a avansat foarte mult și descoperă în
fiecare zi câte ceva nou despre modul mirac-
ulos în care se dezvoltă un copil în pântecele
mamei sale. Din prima secundă a concepției,
bebelușul are ADN unic, diferit de cel al
părinților săi. La aproximativ 16 zile inima
sa bate – cu aparatele din laboratoarele de
cercetare se poate detecta, dar ecografele
de serie din spitale nu au încă o astfel de
performanță.
La doar 8 săptămâni, organele copilașului
sunt aproape complet dezvoltate, iar micuțul
are exact înfățișarea pe care o avem fiecare
când ne privim în oglindă, aș zice cu un ter-
men de alint că e „un omuleț” – de fapt e
om, om de din prima secundă! Aceste lu-
cruri sunt deosebite, deoarece totul se pe-
trece atât de repede și uneori, înainte ca
mămica să știe că este însărcinată,
bebelușul ei face o sumedenie de lucruri
uluitoare.
Basilica.ro: Mai este exact o lună până
la Marșul pentru Viață. Cum decurg
pregătirile?
E.C. Suntem în toi cu ele. Este perioada în
care punem la punct toate detaliile pentru
ca Marșul să iasă cât mai bine. Dar și

emoțiile cresc pe măsură ce se apropie
evenimentul… mari, din ce în ce mai mari,
încât zicem: bine că nu mai este decât o
lună până ce vine 23 martie!
Întorcându-ne la lucruri serioase, ceea ce
este foarte important în pregătirea Marșului
pentru viață este transmiterea mesajului.
Dacă oamenii înțeleg nevoia de sprijin pen-
tru femeile în criză de sarcină și necesitatea
unei culturi pro-viață, pro-iubire, atunci ei
vor veni la Marș. Tocmai din acest motiv
toată luna martie este denumită „Luna pen-
tru viață” și cuprinde o serie de evenimente
pro-viață care cresc vizibilitatea Marșului și
le oferă oamenilor ocazia de a descoperi
frumusețea implicării în această mișcare.
Nu suntem pro-viață numai la Marș, ci în
toate momentele vieții. În martie facem mai
multe exerciții, ca să fim tot anul pro-viață!
Basilica.ro: Aproximativ 5.000 persoane
au mărșăluit pro-viață în 2018 la
București. Cum crezi că va fi anul
acesta? Poți să ne dezvălui câte ceva
din programul Lunii pentru Viață?
E.C. Sigur. În primul rând sperăm ca soarele
să nu se mai ascundă după nori negri de
zăpadă și vremea să țină cu noi. Dar nici
dacă va fi cod de frig, ca anul trecut, nu ne
vom supăra că ne-a înghețat nasul.
Ne dorim să vină cât mai multe persoane
pentru ca mesajul nostru, mesajul pro-viață,
să fie cât mai puternic: da, copilașii
nenăscuți și femeile în criză de sarcină au
nevoie de sprijinul nostru și suntem alături
de ei.
Am citat acum ceva vreme un comentariu
extraordinar al unui redactor american, care
spunea că ,,Există ceva ce face diferența
între Marșul pentru viață și orice altă
demonstrație: Niciunul dintre participanți nu
merge la marș pentru propria persoană. Ni-
meni nu cere drepturi sau privilegii pentru
sine. Toți participă din solidaritate cu cei
care nu pot participa”. Chiar așa este și de
aceea la Marșul pentru viață este nevoie de
fiecare dintre noi.
Legat de Luna pentru viață, aceasta va
cuprinde evenimente pro-viață care
încearcă să acopere cât mai multe

interviu cu eliza Cloțea,
președintele Spv



domenii și teme: vom avea un training 
pentru viață, o proiecție de film pro-viață, o
excursie, Gala pentru viață, un atelier de
pancarte, un atelier foto pentru familii
tinere, pe 8 martie vom oferi flori mămicilor
care sunt atunci maternitate, vom merge la
Parlament cu câțiva copii și mamele lor care
au ales să îi nască când au trecut prin criza
de sarcină.
Sâmbătă, 16 martie, în Parcul „Al. I. Cuza”,
va avea loc Crosul pentru viață 2019, unde
vor participa în jur de 500 persoane.
Punctul culminant al Lunii pentru viață va fi
Marșul pentru viață, sâmbătă, 23 martie, cu
tema „Unic din prima secundă”. 
Basilica.ro: Revenind la voluntariat, de
când faci parte din „Studenți pentru
viață” care au fost cele mai mari bucurii
trăite în cadrul asociației?
E.C. Momentele când lucrez în echipă 
cu ceilalți voluntari pentru a pune la cale un
eveniment, dar și cele când ducem la bun
sfârșit ceea ce ne-am propus și ne uităm
recunoscători la rezultatul muncii noastre.
”Sunt clipele când realizez cât 
de frumos se îmbină voia lui  
Dumnezeu cu efortul concret al
oamenilor.
Au fost multe astfel de momente, pe care mi
le aduc aminte cu drag și mă ajută atunci
când am nevoie de o încurajare sau când în-
tâmpin diferite greutăți.
Basilica.ro: Sute de voluntari sunt
implicați în pregătiri pentru eveni-
mentele pro-viață din martie. 
Ce îi motivează? Care este cel mai 

important motiv ca să faci voluntariat
pro-viață?
E.C. În primul rând cred că este vorba de
recunoștință.
”Recunoștința pentru faptul că am
primit acest dar al vieții, că cineva
a spus DA pentru noi.
Cred că acest lucru se resimte mai ales în
rândul generației mele, din care mai mult de
două treimi lipsește.
Eu m-am născut în 1995, când, după statis-
ticile oficiale, 68% dintre copii au fost
avortați. Procentul e și mai mare, din
păcate, că în statistici nu sunt înregistrate
avorturile medicamentoase și cele din clini-
cile private.
E o realitate dură, dar lipsesc dintre noi
foarte multe persoane care, prin menirea
unică pe care le-a dat-o Dumnezeu, ne-ar fi
bucurat și ar fi adus foarte multe lucruri
bune în această lume.
În același timp, pe voluntari îi motivează
dorința de a face bine, de a ajuta.
Cel mai mare bine pe care îl poate face un
om pentru cel de lângă el este acela de a-i
salva viața, de a-l feri de suferința care dis-
truge și a-l aduce mai aproape de adevăr.
Acest lucru încearcă să îl împlinească și vol-
untarii și toți cei care se implică în domeniul
pro-viață.
Prin dragostea pe care o arătăm față de fe-
meile în criză de sarcină și copiii lor,
dovedim că am înțeles ceea ce înseamnă să
fii om: să ai dragoste față de cei care au
nevoie de sprijin. Din acest motiv participăm
și la Marșul pentru viață. Ü

Născută în 1995,
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https://basilica.ro/a-fi-pro-viata-inseamna-a-fi-pro-dragoste-interviu-cu-eliza-clotea-presedintele-spv/


a încePUt LUna PentRU viaţă 2019. 
caRe sUnt PRinciPaLeLe evenimente?

Având ca moto „Unic din prima secundă”, progra-
mul lunii martie include:
Training pro-viață „Învață să protejezi viața” care
a fost susţinut în data de 2 martie, ora 17.00, de
Alexandra Nadane, fost președinte al Asociației
Studenți pentru viață, la Casa de Cultură a
Studenților 
Atelier de desenat pancarte personalizate pentru
Marșul pentru viață și eveniment de socializare
pentru tinerii pro-viață: 6 martie, ora 19.00 la
Casa de Cultură a Studenților 
„Flori pentru mămici”: voluntarii Studenți pentru
viață au oferit în data de 8 martie, începând cu
ora 18.00, flori femeilor însărcinate care se
pregătesc să nască la Maternitatea Filantropia;
„Mamă, îți mulțumesc!” – campanie pe Facebook,
prin care utilizatorii sunt invitați să-și afișeze la fo-
tografia de profil o pancartă cu mesajul „Mamă, îți
mulțumesc!”.
„O fotografie pentru o bucurie” – ședință foto
gratuită realizată în data de 9 martie de un fo-
tograf profesionist (2-3 fotografii profesionale)
pentru femei însărcinate, mame cu copii, părinți
cu copii și familii.
Evenimentul a avut loc la Centrul de consiliere
pentru părinți și copii „Sfânta Alexandra
Împărăteasa”.
„Spune-mi o poveste” – atelier de lectură pro-
viață susținut în 9 martie de doamna prof. Ioana
Revnic la Biserica „Sfinții Chiril și Metodiu” din
Agronomie.
Mini-concert „Darul Vieții”: În perioada 11-14 mar-
tie la un centru pentru copii.
Crosul pentru viață 2018 desfăşurat în data de 16
martie, între orele 09.00-13.00, în parcul „Alexan-
dru Ioan Cuza”.
Este vorba de un cros caritabil, care include:
– Probă de semimaraton (21 km),
– Crosul de 10 km,
– Crosul Familiei (3 km),
– Crosul Copiilor pentru copii cu vârste între 3 și
14 ani.
Fondurile colectate vor fi folosite pentru sprijinirea
femeilor aflate în criză de sarcină ajutate de către
Centrul de consiliere „Sfânta Alexandra
Împărăteasa”.
Proiecție de film: „Alegerea lui Alison” în data de
19 martie, ora 18.30.
Filmul redă frământările prin care trece o tânără
în criză de sarcină, într-un dialog al conștiinței ei

cu Dumnezeu, chiar în sala de așteptare a unei clin-
ici de avorturi, până ce alege să respingă avortul și
să nască copilul.
Loc de desfășurare: Amfiteatrul I.G. Coman al
Facultății de Teologie Ortodoxă „Justinian Patri-
arhul”;
„Copiii merg la Parlament” în perioada 18-22 mar-
tie: Mame care au depășit o criză de sarcină își
spun mărturia în Parlament în fața unor parlamentari
români și sunt felicitate pentru curajul și alegerea
făcută.
Marșul pentru viață 2019 „Unic din prima secundă”
organizat în 23 martie 2019, începând cu ora 11:00.
Marşul va fi urmat urmat de concertul „Live for life”.
Traseu: Parcul Unirii-Parcul Tineretului.
„Drumeții pentru viață” – excursie organizată în
data de 30 martie, la Așezământul „Sfinții Arhangheli
Mihail și Gavriil” din jud. Giurgiu și activități cu bene-
ficiarii aşezământului.
„Gala Voluntarilor pentru viață” în 31 martie, ora
18.00, și premiera unei piese de teatru pro-
viață.Ü

https://basilica.ro/a-inceput-luna-pentru-viata-2019-care-sunt-principalele-evenimente/


„Binele de știut” este revista lunară a Agenției de știri Basilica
a Patriarhiei Române. Proiectul a început la finalul anului 2017
și a purtat titlul „Retrospectiva lunară Basilica” până la ediția
dedicată lunii decembrie 2018. 
Publicația pe care ați parcurs-o este al doilea număr care
apare sub titlul revista „Binele de știut”.
Revista este distribuită exclusiv online. Poate fi parcursă atât
pe ecrane, în format pdf sau pe platforma Issuu, cât și tipărită.
Fiind un rezumat al evenimentelor religioase din întreaga lume
ortodoxă, revista „Binele de știut” poate fi publicată și
distribuită în mod gratuit spre informare și folos duhovnicesc.
Articolele din revistă reprezintă o invitație la parcurgerea
conținutului integral pe site având inserate în pdf link-uri la fi-
nalul textului, marcate cu Ü.
Revista Binele de știut apare și în limba engleză sub titlul ‘The
Good to Know’.

Nu uita să transmiți și altora Binele de știut!

Citește știrile tale
preferate pe

aplicația
Basilica.ro pentru

Android.

50 de „Chipuri ale satului românesc” într-o expoziție foto
Basilica.ro
Expoziția foto „Chipul satului românesc”,
organizată de Agenția de știri Basilica în contex-
tul „Anului omagial al satului românesc” în Patri-
arhia Română a ajuns la final.
Proiectul s-a bucurat de un public numeros. 
Au venit la Palatul Patriarhiei persoane de toate
vârstele, copii și tineri, familii, adulți și vârstnici
să admire mai bine de 50 „chipuri ale satului
românesc” în viziunea a 14 artiști fotografi.
Patriarhul României a vizitat expoziția chiar la
deschiderea din 27 februarie împreună cu epis-
copii vicari Varlaam Ploieșteanul și Timotei Pra-
hoveanul.
Preafericirea Sa a binecuvântat și susținut
proiectul și chiar le-a oferit câteva recomandări fotografilor pasionați de satul românesc. Între 

vizitatori s-a numărat și Arhiepiscopul romano-catolic
de Sicilia.
Echipa Basilica.ro vă mulțumește celor care ați vizitat
expoziția și celor care ne-ați scris în caietul de impre-
sii. Suntem recunoscători tuturor celor ce au
interacționat cu postările noastre și ne-au ajutat la
promovarea expoziției pe Facebook, Twitter și Insta-
gram.
„Chipul satului românesc” a fost prima expoziție de
fotografie organizată de Basilica.ro.
Expoziția s-a desfășurat în Sala Europa Christiana a
Palatului Patriarhiei în perioada 27 februarie – 9 mar-
tie 2019 și a cuprins lucrări ale următorilor fotografi:
Andreea Acatrinei, Gina Buliga, Mioara Chipăruș,
Mirela Drăghiță, Raluca Ene, Mircea Florescu, Daniel
Ghindea, Daniel Mandache, Sorin Onișor, Mihnea
Păduraru, Cezar Gabriel Popescu, Silviu-Florin Salo-
mia, Ionuț Tanciu și Mădălina Ursu. Ü
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